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Zápis z jednání 

Kolejní rady Univerzity Palackého v Olomouci 

 

 

 
Datum a čas konání: 11.10. 2024; 14:00 – 15:30 

 

 

Místo konání: Koleje Generála Svobody, Zasedací místnost ředitelství SKM 

 

 

Přítomni: KR: Veverka Erik, Jan Stehlík, Katarína Szemanová, Terézia Mudroňová, 

Kristýna Kenížová, Erich Lonský 

 

 

Omluveni: Ľudovit Balog, Pavel Svačina, Adam Vlach 

 

 

SKM: Ing. Bc. Libor Kolář, Lenka Kučová, Jana Šimková, Iveta Rehušová, Ing. 

Radek Koněvalík, Zbyněk Precektor 

 

 

Hosté: Mgr. Petra Jungová LL.M 
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1. Otevření jednání 
 

 
Členové́ Kolejní rady se dne 11. října v 13:00 setkali na koleji Generála Svobody 

se zástupci SKM a výše zmíněnými hosty. Došlo k oficiálnímu otevření 1. zasedání 

Kolejní rady v akademickém roce 2024/2025. 

 

 

2. Všeobecné problémy 

a) Schválení aktualizace dokumentů, a to Řádu VŠK, Statutu SKM a Ceníku dalších 

služeb a poplatků 

Kolejní rada UP souhlasila s úpravami dokumentů: Řád VŠK UP, Statut SKM a 

Ceník dalších služeb (viz přehled projednaných usnesení ze dne 11. 10. 2024) 

Kolejní rada UP v této souvislosti vznesla dotaz ohledně individuálního 

hodnocení čistoty pokojů a jejich pokutování (na základě Ceníku dalších služeb), a to 

kde je hranice udělování pokut, jakým systémem se pokoje hodnotí a zda je hodnocení 

subjektivní či nikoli. 

SKM vysvětlilo, že pokutování je čistě výjimečná záležitost a nastává spíše při 

odchodu studentů z ubytování na konci ak. roku. V rámci průběžných kontrol student v 

případě nepořádku obdrží nejprve upozornění a je mu poskytnuto 14 dní na nápravu 

stavu. 

Náhodné kontroly SKM za účelem kontroly pořádku a čistoty jsou zasmluvněny 

ve Smlouvě o ubytování č. 2 bod 4. SKM jde hlavně o udržování průběžného pořádku 

a zachování pokojů, čistoty (a tudíž zdraví), takže hromady oblečení pohozené na zemi, 

dlouhodobě nemyté nádobí a špína, nejsou přípustné a jsou tedy pokutovány. SKM též 

vyzývá k pořádnému prohlédnutí pokoje při nástupu na kolej a nahlášení možných 

závad v tom daném momentě (skrze recepci či Knihu závad), jelikož se situace 

problematicky řeší zpětně a po převzetí klíčů je za něj student zodpovědný. To se týká 

i jiných podnětů na stranu SKM, kdy ubytovaní necítí, že byla situace správně vyřešena. 

Problémy je potřeba řešit ve chvíli, kdy k nim dochází. KR UP je zde též od toho, aby 

se na ni ubytovaný mohl obrátit. 



Kolejní rada Univerzity Palackého v Olomouci 

skm.upol.cz/kr/ Stránka 4 z 9 
 

b) Informace o plánu zlepšování WiFi připojení 

Vedoucí provozně technického úseku SKM UP pan inženýr Koněvalík 

informoval KR UP o realizaci kompletně nového Wifi připojení na koleji Generála 

Svobody. Projekt vysoutěžila firma a je zasmluvněna dokončit projekt do 40 dnů od 

podepsání smlouvy. Projekt již začal a v rámci něj by měly být vyměněny přístupové 

body, navýšení výkonu a zamezení se krytí bodů navzájem pro co největší optimálnost. 

O výměně budou ubytovaní na dané koleji včas informováni. 

SKM též v rámci WiFi informovala, že další kolej, na níž zlepšení proběhne, 

bude kolej J. L. Fischera v rámci plánované rekonstrukce, která by měla plánovaně 

proběhnout v následujícím akademickém roce. 

Kolejní rada se tázala, jak SKM plánuje řešit problém s připojením na 

Chválkovicích, kde jsou dovoleny osobní routery na Wifi, a nakolik kolej poskytuje jen 

pevné připojení internetu. KR UP shledává situaci na kolejích Chválkovice za špatnou 

a nedostatečně řešenou. SKM komentuje rozšíření routeru na kolejích a jich následné 

rušení navzájem. SKM jako reakci na tento problém poskytlo ubytovaným otevírací 

hodiny, během nichž si mohli dát studenti svá zařízení zkontrolovat u technika, 

informace jim byla zasílána i hromadným mailem. V tuto chvíli SKM neumí poskytnout 

jiné řešení a apeluje na studenty, aby svá zařízení nechali zkontrolovat. 

c) Informace ohledně seznamu na zlepšení kolejí 

Kolejní rada na konci školního roku 2023/2024 vyzvala ubytované na sociálních 

sítích, aby napsali, jakým způsobem by se daly koleje zlepšit. Seznam byl prodiskutován 

mj. též na zasedání. V jeho rámci paní kvestorka navrhla zajištění gaučů do studoven 

kolejí a jejich zútulnění, SKM souhlasilo. 

Následně proběhla diskuse ohledně zabezpečení základního sportovního 

vybavení (činky, rezistenční gumy) a společenských her (Double, Uno, Activity), 

přičemž Kolejní rada se shodla SKM na vyzkoušení jejich používání na vybrané koleji. 

Konkrétní kolej a nové vybavení zveřejní Kolejní rada UP na svých sociálních sítích po 

zakoupení her. 

Navrhované síťky na hmyz považuje SKM za finančně a udržitelně náročné a 

nyní doporučuje studentům vlastní koupi jednorázových sítí v komerčních obchodech 

bez finančního postihu ze strany SKM. 
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SKM všechny návrhy přešlo a na nový akademický rok dospělo k několika 

zlepšením, které byly přes léto provedeny, a to: 

 

• repasování křesel po kolejích 

• doplnění křesel a lampiček na koleji Šmeralova 

• 60ks nových matrací, 200ks přikrývek, 390ks polštáře na výměnu 

• vyměněná svítidla na koleji Chválkovice 

• atd. (více na webu SKM UP.: https://skm.upol.cz/) 

 

 

Kolejní rada se s SKM dohodla na prozkoumání studoven a prostor zástupci 

jednotlivých kolejí v KR UP a sepsání konkrétních návrhů na zlepšení pro konkrétní 

kolej. 

d) Plán propagace třídicích tašek 

Kolejní rada UP tento rok rozdávala v spolupráci s Udržitelným Palackým třídicí 

tašky, přičemž oproti minulému roku, kdy se rozdalo okolo 160 setů tašek, se celkově 

rozdalo 420 setů. Ve dané spolupráci má Kolejní rada zájem i nadále pokračovat. 

Kolejní rada žádá SKM o dostatečnou spolupráci v propagaci zpětného sběru 

setů na konci školního roku v podobě vyvěšení informačních letáků na nástěnkách 

kolejí. Zároveň žádá o přehodnocení vrácení třídících tašek do kuchyněk kolejí. 

e) Veřejné zasedání 

Kolejní rada UP se s SKM v loňském akademickém roce shodla na realizaci 

veřejného zasedání, které by bylo otevřené pro všechny ubytované na kolejích a jejich 

otázky. 

Na zasedání KR UP navrhla čas veřejného zasedání po 16. hodině ve čtvrtek pro 

vyšší účast studentů, kteří mají dopolední vyučování. Veřejné zasedání by bylo ideální 

pořádat jedenkrát ročně a pravidelně. 

Veřejné zasedání je určeno pro ubytované na kolejích, kteří na něm budou mít 

možnost klást dotazy na vedení SKM a kvestorku. Dotazy budou prvotně zasílané 

Kolejní radě. 

O konání zasedání by chtěla Kolejní rada informovat studenty skrz sociální sítě, 

newsletter, případně skrz webové stránky SKM. 
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Datum 1. veřejného zasedání pro ak. rok 2024/ 2025 bude upřesněno podle 

dostupnosti velké zasedací místnosti rektorátu. 

f) Výběr zástupce ze zahraničních studentů do KR UP 

Kolejní rada UP se rozhodla možnost zvolit zahraničního studenta jako člena KR 

UP, pro zajištění lepšího zprostředkování od problémů zahraničních studentů. O členství 

se z praktických důvodů nebudou moci smět ucházet studenti z programu Erasmus. 

Forma volby nového zahraničního člena je pomocí standardního formuláře, 

k němuž se lze dostat přes sociální sítě KR UP, která o této možnosti bude informovat a 

vyhlásí výběrové řízení. Následně členové Kolejní rady provedou rozhovory se zájemci 

a na společné dohodě vyberou budoucího člena. KR UP chce tuto možnost vyzkoušet a 

případně praktikovat i do budoucna současně s řádnými volbami členů KR UP 

v řádných termínech. 

g) Inventární karta 

SKM informovalo Kolejní radu, že zrušení inventárních karet nastalo kvůli 

digitalizaci systému kolejí. Na místech, kde ještě byli dostupné inventární karty 

z minulých let, se použily. Ke zrušení karet dojde postupně spolu s přechodem na 

inventární systém. Z tohoto důvodu na některých kolejích inventární karty zatím 

přervávají. 

Při předávaní pokojů budou recepčními studentům poskytované kartičky, které 

potvrdí uklízečky po kontrole pokoje tak, aby se student mohl řádně odhlásit z kolejí. 

h) Topení na kolejích 

Zástupkyně koleje JLF A dostala dostala podněty od studentů bydlících na 

přízemí kolejí J. L. Fischera o nízkých teplotách v pokojích. 

SKM se vyjádřilo, že topení probíhá na podkladě podnětů, které jsou směrované 

na Ing. Koněvalíka, který zahajuje topení na kolejích. V současné době se topí 3 hodiny 

ráno a 3 hodiny večer (a to od šesté hodiny do deváté hodiny), což je takzvaný 

přechodový režim. Topení je ovšem závislé i na venkovním počasí a teplotách. SKM 

slíbilo, že zkontroluje topení na přízemí daných kolejí. 

i) Návštěvy na kolejích 

Na základě podnětu ohledně zpoplatnění přespání studenta ubytovaného na 

kolejích na pokoji jeho partnerky SKM informovala Kolejní radu o nutnosti pročtení 
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Domovního řádu a Ubytovací smlouvy všemi ubytovanými. Kolejní rada namítala, že 

daný ubytovaný kolejím platí za ubytovaní a podobné případy by podle ní neměli být 

zpoplatněny. Kvestorka souhlasí, že daná problematika je vhodná na přehodnocení. 

j) Parkování před kolejemi 

Erich Lonsky opětovně načrtl problematiku parkovaní v areálu Envelopa, 

konkrétně před kolejemi Šmeralova, v návaznosti na hromadící se podněty ohledně 

neustálého pokutovaní ubytovaných, kvůli porušení zákazu stání. Tuto problematiku 

řešil s policií i magistrátem města Olomouc, kteří ho informovali, že označení je 

dostatečné. 

SKM nemá možnost situaci zlepšit, kvůli nutnosti zabezpečení dostateční šířky 

cesty pro popelářské auta a auta záchranných služeb. 

3. Připomínky za jednotlivé koleje 

a) Kolej 17. listopadu 

a.  Přístup ke klavírní místnosti 

Erich Lonský zaznamenal stížnosti od ubytovaných ohledem přístupu do 

klavírní místnosti na kolejích 17.listopadu. Studenti si musí pro klíčky jít na recepci 

kolejí Šmeralova a pak je znovu jít vrátit na danou recepci. Navrhuje přemístění klíčů 

na recepci kolejí Šmeralova. 

SKM informuje, že z důvodu nepřítomnosti zaměstnankyně, která má rezervační 

systém klíčů na starosti, se s přesunutím čekalo. Kvůli obnovení recepce na kolejích 17. 

listopadu se změna rezervačního místa již plánovala. 

b) Kolej Šmeralova 

c) Kolej Bedřicha Václavka A 

d) Kolej Bedřicha Václavka B 

e) Kolej Generála Svobody A 

f) Kolej Generála Svobody B 

g) Kolej J. L. Fischera A 

h) Kolej J. L. Fischera B 

i) Kolej Neředín I 

j) Kolej Neředín II 

k) Kolej Neředín III 

l) Kolej Neředín IV 

m) Kolej Evžena Rošického 

n) Kolej Chválkovice 
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Další informace naleznete na skm.upol.cz/kr 

Jednání Kolejní rady UP jsou veřejná. 

Zápis z jednání byl pořízen ve spolupráci s členy vedení SKM UP. 

4. Různé 
 

 

5. Ukončení jednání 

Na závěr jednání předseda Kolejní rady UP poděkoval všem přítomným za účast 

na jednání a za konstruktivní připomínky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsal: Katarína Szemanová, Terézia Mudroňová. Kristýna Kenížová 

V Olomouci dne 22. 10. 2024 

 

 

 

K A T A R Í N A  S Z E M A N O V Á , V . R . 

předsedkyně KR UP 

 

 
Poslední úprava: 22.10.2024 
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Příloha č. 1 - 

 

 

Zápis z jednání Kolejní rady Univerzity Palackého v Olomouci ze dne 11. 10. 2024 
 

 

 


